

SKARSTEDT

SKARSTEDT GALLERY ANNOUNCES PERMANENT PARIS EXPANSION OPENING OCTOBER 2021

***French translation following*



Paris, France – Skarstedt Gallery, headquartered in New York City and with locations in East Hampton and London, are pleased to announce the launch of an additional expansion in Paris, set to open this fall.

Located at **2 Avenue Matignon**, the two-level 240 m² space is the previous Hopkins Gallery, across the street from the Christie's Parisian headquarters. The space will be completely renovated, reimaged by **Jacques Grange**.

Skarstedt Paris will open in October coinciding with FIAC. The inaugural show will be dedicated to **Eric Fischl's** studies for "Krefeld paintings", a series of works from 2001. Plans for the gallery's programming beyond include shows by **Francis Bacon** and **Martin Kippenberger**.

"While keeping a strong commitment to London, I am thrilled to establish our gallery in Paris, a city with outstanding cultural offer that I have always felt close to and wanted to engage with, particularly in this time of artistic thrive and post pandemic awakening.

We will encompass historical shows along with new collaborations that will be complementary with the rest of our program." – **Per Skarstedt, Founder**

Maria Cifuentes joins Skarstedt as Senior Director and representative in Paris, after over five years as Director of Phillips' Paris and over a decade of experience in Contemporary Art.

Having led Philips' 20th Century & Contemporary Art department in France, Maria has developed relationships with seasoned and emerging collectors both in Paris and internationally. Overseeing the launch of their offices and exhibition space in France in 2014, Maria was also responsible for setting the exhibitions and events program, working with renowned single owner collections and curated numerous exhibitions. Prior to that, Maria was associate Director at Galerie Templon and worked closely with its roster of artists.

"I am honored to be part of the global Skarstedt team, whose exhibitions I have always regarded as of outstanding quality. It is thrilling to have the opportunity to work with Per in presenting the gallery's wonderful program throughout the prism of Paris. I am excited for the gallery to engage in this moment of renewal and growth within this historic art capital and its community. The exhibitions in Paris will resonate with our program in Manhattan, East Hampton, London and Palm Beach, reinforcing the dialogue with the artists who have historically been exhibited at Skarstedt, while exploring new collaborations." – **Maria Cifuentes, Senior Director, Skarstedt Paris**

Skarstedt a le plaisir d'annoncer l'ouverture d'un nouvel espace à Paris prévue à l'automne prochain.

Situé 2 avenue Matignon, l'espace de 240 m2 répartis sur deux niveaux occupe les anciens murs de la galerie Hopkins, face au siège parisien de Christie's. La galerie sera entièrement rénovée par Jacques Grange.

Skarstedt Paris ouvrira ses portes en octobre 2021, en même temps que la FIAC. L'exposition inaugurale sera dédiée à Eric Fischl et à ses études réalisées en 2001 pour la série intitulée « Krefeld ». La galerie projette d'inclure dans sa prochaine programmation des expositions de Francis Bacon et de Martin Kippenberger.

« Tout en gardant un ancrage fort à Londres, je suis ravi d'installer notre galerie à Paris, une ville culturelle exceptionnelle dont je me suis toujours senti proche et dans laquelle je souhaitais m'engager davantage, en particulier en cette période d'effervescence artistique. Nous présenterons des expositions historiques et contemporaines, ainsi que des nouvelles collaborations, qui viendront compléter l'ensemble de notre programmation. » – Per Skarstedt

Maria Cifuentes rejoint Skarstedt en tant que directrice générale de la galerie à Paris, forte de plus de 10 ans d'expérience dans le champ de l'art contemporain. Après avoir dirigé pendant 5 ans le département *20th Century & Contemporary Art* de Phillips en France, Maria Cifuentes a développé des relations avec des collectionneurs chevronnés et émergents, à Paris comme à l'étranger. Supervisant le lancement des bureaux parisiens de Phillips en 2014, Maria Cifuentes a également été responsable de la mise en place de la programmation curatoriale et événementielle. Auparavant elle avait occupé le poste de directrice adjointe à la Galerie Templon, travaillant en étroite collaboration avec les artistes représentés par cette dernière.



« Je suis honorée d'intégrer la grande équipe Skarstedt, dont j'ai toujours admiré la qualité des expositions. C'est une grande opportunité pour moi de travailler avec Per Skarstedt en présentant le programme de la galerie à travers le prisme unique que nous offre Paris, tout en ouvrant la voie à de nouvelles collaborations. »

Maria Cifuentes

Senior Director, Skarstedt Paris

Maria@skarstedt.com